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REVISTA PRESEI 
 

 Medici de familie din Bucureşti şi Ilfov vor picheta sediul CNAS 
Asociaţia Medicilor de Familie Bucureşti-Ilfov va picheta în cursul zilei de vineri sediul CNAS, a declarat pentru 
AGERPRES preşedintele organizaţiei, Sandra Alexiu. 
 
"Problema o reprezintă sistemul informatic şi lipsa de asumare a CNAS în această privinţă", a spus Alexiu. 
 
Ea susţine că medicii sunt nemulţumiţi de "felul în care îi tratează CNAS" în "criza sistemului informatic". 
 
Joi, Casa Naţională de Asigurări de Sănătate a solicitat furnizorilor de servicii de sănătate să trateze în continuare 
cu toată responsabilitatea problemele medicale ale asiguraţilor şi să nu amâne acordarea tratamentelor necesare 
acestora. 
 
Solicitarea CNAS a fost făcută în contextul fluctuaţiilor apărute în funcţionarea sistemului informativ. 
 
"Pentru data de 3 mai, în care PIAS a fost indisponibilă pentru transmiterea şi validarea serviciilor acordate, sunt 
aplicabile dispoziţiile art. 207 - 210 din HG 140/2018 şi ale art. 40 - 42 din HG 155/2017. În acest sens, pentru 
raportarea, validarea şi decontarea serviciilor afectate de această indisponibilitate, a fost emis ordin al 
preşedintelui CNAS (909/04.05.2018), conform prevederilor legale mai sus menţionate. Totodată, având în vedere 
că şi ulterior perioadei respective unele componente ale PIAS nu au funcţionat în parametri normali, la ora 
actuală, la nivelul CNAS, se ia în calcul ca pentru întreaga perioadă în care s-au înregistrat probleme în 
funcţionarea sistemului informatic transmiterea şi validarea serviciilor acordate de furnizorii aflaţi în contract cu 
casele de asigurări de sănătate să se facă în conformitate cu regulile aplicabile pentru perioadele de 
indisponibilitate a PIAS. În acest context, CNAS solicită furnizorilor de servicii de sănătate să trateze în continuare 
cu toată responsabilitatea problemele medicale ale asiguraţilor şi să nu amâne acordarea tratamentelor necesare 
acestora", preciza CNAS într-un comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

  Pretul anularii grevei generale din Sanatate: nota de plata a ajuns la 4,6 miliarde de lei. Sanitas: Guvernul si-a 
asumat, sa fie sustenabil – Interviu 
Situatia salarizarii din Sanatate a ajuns intr-o noua etapa. Dupa negocieri maraton la Guvern, ministrii Sanatatii si 
Muncii au anuntat ca va fi modificata Legea Salarizarii astfel incat sa fie rezolvate problemele majore, iar liderii 
sindicali s-au declarat multumiti si au renuntat la greva generala. 
 
Insa drepturile pe care le-au revendicat cei din Sanatate inseamna si bani. Daca pe vechile prevederi s-a ajuns in 
doar o luna la blocaje, demisii in bloc, salarii platite cu intarziere si sporuri mult mai mici, ce garantii exista ca 
acum nu vom fi martorii acelorasi situatii? 
 
La inceputul lunii martie, cand inca nu erau finalizate negocierile pe regulamentul de sporuri, vicepresedintele 
Sanitas Mircea Ciocan ne declara ca majorarile de salarii si mentinerea sporurilor la nivelul lunii februarie ar 
inseamna cheltuieli de 3,9 miliarde de lei de la buget, mai mult decat estimarile initiale ale Guvernului, care 
avansase suma de 2,9 miliarde de lei. Acum cifra a ajuns la 4,6 miliarde de lei, dupa cum a declarat, intr-un 
interviu acordat Ziare.com, Iulian Pope, prim-vicepresedintele Sanitas. 
 
Daca sunt sau nu bani, spune ca nu e problema sindicatelor, de vreme ce Guvernul s-a angajat ca va plati de la 
buget. Daca analizam insa datele din raportul pe executia bugetara din primul trimestru al anului, optimismul ca 
am depasit criza din Sanatate incepe sa paleasca. 
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Cu ce sentiment ati plecat de la negocierile de marti seara? Daca inainte erau probleme si nu erau bani, acum, ca 
s-au obtinut mai multe drepturi, credeti ca vor fi? 
 
Nu ca nu erau bani, inainte incorsetarile legii si ale regulamentului de sporuri nu permiteau acordarea drepturilor. 
 
Au fost cazuri clare in care managerii au spus ca nu au bani. 
 
Influentele pe Legea Salarizarii se primesc prin transfer de la Casa. A fost o situatie tranzitorie, daca vorbim de 
acele stimulente, care s-a terminat acum. Acum se va schimba Legea Salarizarii, Guvernul va veni cu o hotarare de 
guvern unde se vor consimti exceptiile pe care le-am stabilit. 
 
Aceste procente se mai relaxeaza astfel incat oamenii sa poata acorda sporurile cel putin la nivelul minim stabilit 
de regulamentul de sporuri. Asta s-a intamplat marti acolo. Eu zic ca am facut pasi buni si importanti. Nu am intrat 
la negocieri doar ca sa incheiem actiunile de protest si atat. Am stat, am calculat, am discutat. 
 
Calculele cum arata? Acele sume compensatorii, de exemplu, cum vor fi acordate si pe ce perioada? 
 
Vor fi acordate anul asta pentru toate categoriile care pierd, prin ordonanta de urgenta pentru modificarea Legii 
Salarizarii. 
 
Deci doar pentru 2018? 
 
Da. Adica nu vor mai fi managerii obligati sa le acorde din venituri proprii. 
 
Deci sunt bani de la buget. 
 
Sunt bani de la buget, da. Bugetul pentru Sanatate a crescut de la 2,9 miliarde previzionate spre 4,6 miliarde de 
lei. 
 
Cu prevederile anterioare suma era de 3,9 miliarde, acum s-a ajuns la 4,6? 
 
Da, la 4,6. Efortul bugetar, trebuie sa fim sinceri si sa il recunoastem. S-au facut si eforturi bugetare. 
 
E sustenabil acest efort bugetar? Ati vazut executia bugetara? 
 
Am avut reprezentant de la Ministerul de Finante acolo, am avut premierul la masa, ministrul Muncii, ministrul 
Sanatatii... Nu cred ca e rostul meu sa apreciez. Cata vreme si-au asumat aceste lucruri, eu sper sa fie si 
sustenabile. 
 
Si din 2019 ce urmeaza? 
 
Aplicarea in mod etapizat a Legii Salarizarii, asa cum era ea stabilita. 
 
Si o noua negociere a regulamentului de sporuri? 
 
Nu. Regulamentul de sporuri e negociat pe o perioada... el va mai putea fi imbunatatit la un moment dat, dar nu 
intentionam sa renegociem regulamentul de sporuri anul viitor pentru ca el e un regulament bunicel, care ne 
multumeste in momentul acesta. 
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Are limita de jos fata de regulamentul trecut, au intrat si categorii profesionale noi, in mod firesc s-au infiintat 
sectii noi, au aparut specialitati noi in sistemul sanitar care lucreaza in anumite conditii si ele au fost introduse in 
acest regulament. 
 
Echivalarea functiilor de moase si surori medicale inseamna incadarea in Legea Salarizarii si deci si aici bani in 
plus. Despre ce suma e vorba? 
 
E o suma foarte mica, sunt sub 1.000 de angajati in tot sistemul, impactul bugetar nu e foarte mare. Aici a fost o 
scapare a legii. Echivalare inseamna intrarea in plata de acum si pentru ei. Surorile medicale sunt asistente. Cand 
mergeti la spital nu stiti daca va trateaza o sora medicala sau un asistent medical. 
 
Ea ocupa functia de asistent medical, doar ca nivelul studiilor este Liceul Sanitar, despre asta e vorba. Mai sunt 
putine persoane in sistemul sanitar care au prins vremurile in care asta era legea in Romania si asistentii medicali 
erau absolventi de liceu medical. Eu sunt unul dintre ei. 
 
Si moasele sunt asistenti medicali supraspecializati. Printr-o eroare a legii, mai mult de interpretare, ele nu 
beneficiau de cresterea de la 1 martie odata cu asistentii medicali. Asta am rezolvat marti. 
 
Una dintre modificarile agreate spune ca pragul de 30% poate fi depasit "numai in cazuri bine fundamentate". Ce 
inseamna asta? 
 
Inseamna spitale monoprofil, va dau exemplul Institutului Marius Nasta, unde e TBC, toata lumea lucreaza in 
conditii grele, toata lumea e supusa riscului, tot personalul medical, si atunci in mod firesc ei nu se puteau incadra 
in 30% cu sporul de TBC. Si pentru aceste cazuri, spitale de psihiatrie, ambulantele, prin hotatare de guvern se va 
da o derogare de depasire a acestui plafon. 
 
In HG vor fi mentionate toate aceste cazuri sau in urma solicitarilor fiecarei unitati in parte? 
 
Da, trecute in HG, si procentele care vor fi dislocate de la aceste institutii vor fi repartizate catre celelalte unitati 
sanitare, astfel incat sa fie un bine pentru toata lumea. 
 
S-a vorbit "pe surse" ca au fost destul de dure negocierile, cu pumni in masa si batai de picior. Este adevarat? 
 
Nu s-a batut cu pumnul in masa. Au fost negocieri dure, dar fara pumni in masa. De regula partea sindicala e cea 
care bate cu pumnul in masa. 
 
Auzisem ca din cealalta parte... 
 
Nu, noi ne-am incarcat cu argumente, nu ne-am dus doar ca vrem si atat. Am ascultat si contraargumentele 
partenerilor nostri de dialog, s-a venit cu cifre, cu sume, cu impact si intr-un final am ajuns la concluzii. Au fost 
dure oricum negocirile, fara discutie. 
 
Pozitia initiala pe care au venit cei de la Guvern a fost ca nu se schimba nimic presupun. 
 
Putin. A mai fost o raportare la o data la care PSD-ul nu era de fapt la guvernare, la 2016. Nu puteam accepta 
aceasta raportare. Si de aici am tot construit. Important e ca am convenit, dincolo de ce am obtinut, am deschis 
niste negocieri pentru viitor pe legea care reglementeaza unitatile sanitare. 
 
Cand va fi data ordonanata de urgenta pentru modificarea Legii Salarizarii? 
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Saptamana viitoare. E nevoie de acest timp, ea trebuie avizata de comisiile speciale din cadrul ministerelor, 
avizata de CES (Consiliul Economic si Social) . Mai devreme de saptamana viitoare nu se poate vorbi de ordonanta. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 GRECO îi răspunde lui Tudorel Toader: Recomandările făcute României nu sunt opționale 
Grupul Statelor împotriva Corupției din cadrul Consiliului Europei (GRECO) i-a răspuns ministrului Justiției, 
Tudorel Toader, după ce acesta a declarat, miercuri, în plenul Senatului, că raportul privind România este unul 
orientativ și nu poate impune reguli legiuitorului român. 
Tudorel Toader a dat explicaţii în fața senatorilor despre motivele care au dus la regresarea luptei anticorupţie, 
aşa cum arată raportul experţilor europeni, însă a afirmat că raportul nu a fost realizat în întregime de experți 
GRECO. Fals, susține însă organismul internațional, care i-a transmis azi ministrului Justiției că raportul nu este 
unul orientativ, iar recomandările nu sunt, în niciun caz, opționale. 
„Regulile noastre sunt clare: membrii GRECO trebuie să se supună recomandărilor din raportul de evaluare și să le 
implementeze în totalitate, în termenul stabilit de GRECO. România nu este o excepție. GRECO este un corp de 
monitorizare, nu un corp consultativ al Consiliului Europei”, se arată într-un răspuns al organismului internațional 
obținut de Realitatea TV și citat de Ziare.com. 
De asemenea, GRECO arată că raportul de țară a fost realizat de o echipă GRECO, în urma mai multor discuții cu 
autoritățile relevante, printre care s-a numărat și ministrul Justiției, Tudorel Toader. 
 
GRECO mai precizează că „evaluatorii și raportorii GRECO sunt desemnați de statele membre și au nivelul necesar 
de competență și profesionalism ca să-și facă munca", iar „echipa care a mers în România nu reprezintă o 
excepție". 
 

 Liviu Dragnea, într-un interviu pentru The Associated Press: Lupta anticorupţie în România a mers prea 
departe 
Liviu Dragnea, preşedintele PSD, susţine într-un interviu pentru agenţia The Associated Press că după o perioadă 
în care oficialii guvernamentali scăpau nepedepsiţi pentru fapte de corupţie, procurorii anticorupţie din România 
au trecut într-o altă extremă şi acum îi vizează pe toţi politicienii. 
"A fost o perioadă de mai mulţi ani, când de obicei cine era la putere nu era investigat. Am trecut în cealaltă 
extremă, în care cei care sunt în clasa politică sa fie toţi acuzaţi, urmăriţi, investigaţi şi trimişi în judecată", a 
declarat liderul PSD. 
Dragnea a adăugat că este de părere că "încet, încet" România va găsi "o abordare corectă, legală şi 
constituţională" în ceea ce priveşte lupta anticorupţie. 
Agenţia de ştiri a menţionat şi problemele cu justiţia cu care se confruntă liderul PSD, din cauza cărora nu poate 
ocupa funcţia de prim-ministru al României. 
Liderul PSD rămâne eligibil să candideze la preşedinţia României, însă politicianul a refuzat să comenteze pe 
marginea unei eventuale candidaturi la alegerile prezidenţiale din anul 2019. 
Liviu Dragnea afirmă că sprijină decizia Administraţiei SUA de a reimpune sancţiuni Iranului 
Liviu Dragnea, preşedintele PSD, afirmă într-un interviu pentru agenţia The Associated Press că sprijină decizia 
Administraţiei Donald Trump de a reimpune sancţiuni împotriva Iranului şi consideră drept "posibil pripite" 
reacţiile critice pe această temă din partea puterilor europene. 
Liderul PSD a mai declarat că "Statele Unite nu s-ar fi retras din acest acord fără să aibă informaţii foarte 
serioase", făcând referire la acordul atomic cu Iranul. 
Dragnea a catalogat drept "posibil pripite" reacţiile critice din partea puterilor europene, precum Marea Britanie, 
Franţa şi Germania. 
"Situaţia din Orientul Mijlociu este (...) complexă. Unii (o) cunosc în totalitate, alţii cred că o cunosc, iar alţii nu o 
înţeleg", a apreciat Dragnea. 
Liviu Dragnea despre Uniunea Europeană 
Politicianul român a insistat că partidul pe care îl conduce este "eurofil" şi susţine conceptul Uniunii Europene. 
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Dragnea a mai adăugat că România şi alte ţări membre din Europa de Est sunt "îngrijorate şi preocupate" de o 
Europă "cu două viteze", care lasă în urmă statele mai sărace, în timp ce naţiunile mai bogate au parte de 
beneficii. 
Totodată, liderul PSD a afirmat că românii nu ar trebui să uite de beneficiile şi fondurile primite ca urmare a 
apartenenţei la UE. 
"În acelaşi timp, pentru noi este important ca principiul coeziunii" să fie respectat, iar "diferenţele de dezvoltare 
să nu se accentueze, ci să se diminueze", a completat Dragnea. 
Notând faptul că frontiera de est a României este şi graniţa orientală a Uniunii Europene, Dragnea a îndemnat 
NATO să sporească securitatea în regiune şi să considere Marea Neagră drept "o zonă de importanţă strategică 
maximă". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Inspecţia Judiciară va face un control privind dosarele de mare corupţie aflate pe rolul instanţelor, inclusiv la 
ICCJ 
Inspecţia Judiciară (IJ) va efectua un control tematic privind dosarele de mare corupţie aflate pe rolul instanţelor 
judecătoreşti în anul 2018. Controlul se va realiza la toate curţile de apel şi instanţele arondate, inclusiv la 
instanţele militare, precum şi la ÎCCJ, potrivit instituţiei. 
Potrivit sursei citate, verificările vor viza dosarele având ca obiect atât infracţiuni de corupţie cât şi infracţiuni 
asimilate acestora pentru care fie inculpaţii sunt persoane ce ocupă funcţii de demnitate publică cum ar fi 
parlamentari, miniştri, secretari de stat, conducători ai autorităţilor administrative centrale, prefecţi, consilieri 
judeţeni etc., fie valoarea prejudiciului este mai mare de 50.000 lei. 
"Vor fi avute în vedere dosarele de mare corupţie aflate pe rolul instanţelor judecătoreşti, indiferent de stadiul 
procesual, inclusiv cele care, deşi nu se mai află efectiv pe rolul instanţelor de judecată, nu au fost încă soluţionate 
definitiv (dosare în curs de motivare a hotărârilor judecătoreşti, aflate în termenul legal de exercitare a căilor de 
atac sau care urmează a fi înaintate instanţei de control judiciar sau altei instanţe), precum şi dosarele care sunt 
susceptibile de exercitarea recursului în casaţie", potrivit unui comunicat al IJ. 
Raportul de control se întocmeşte pe baza referatelor de control intermediare (10 septembrie 2018, pentru 
primul semestru, şi la 31 ianuarie 2019, pentru cel de al doilea semestru) şi va fi înaintat Secţiei pentru judecători 
a Consiliului Superior al Magistraturii până la 19 aprilie 2019, menţionează inspectorii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a respins sesizarea lui Iohannis la modificarea Legii ANI. 675 de alesi scapa basma curata 
Curtea Constitutionala a respins, joi, sesizarea lui Klaus Iohannis pe modificarea Legii de functionare a Agentiei 
Nationale de Intergritate (ANI). 
 
Prin acest act normativ inceteaza de drept interdictiile aplicate senatorilor si deputatilor descoperiti de ANI in 
conflict de interese in perioada 2007 - 2013. 
Mai exact, e vorba despre 675 de alesi care scapa de situatii de incompatibilitate si conflicte de interese. 
"In ziua de 10 mai 2018, Plenul Curtii Constitutionale, investit in temeiul art.146 lit.a) teza intai din Constitutie si al 
art.11 alin. (1) lit.A.a) si art.15 din Legea nr.47/1992 privind organizarea si functionarea Curtii Constitutionale, s-a 
pronuntat, in cadrul controlului anterior promulgarii, asupra obiectiei de neconstitutionalitate a dispozitiilor Legii 
pentru modificarea Legii nr.176/2010 privind integritatea in exercitarea functiilor si demnitatilor publice, pentru 
modificarea si completarea Legii nr.144/2007 privind infiintarea, organizarea si functionarea Agentiei Nationale 
de Integritate, precum si pentru modificarea si completarea altor acte normative, obiectie formulata de 
Presedintele Romaniei. In urma deliberarilor, Curtea Constitutionala, cu majoritate de voturi, a respins, ca 
inadmisibila, obiectia de neconstitutionalitate formulata", se arata intr-un comunicat de joi al Curtii. 
Decizia este definitiva si general obligatorie si va fi comunicata presedintelui Romaniei. 
 
Sesizarea presedintelui 
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In luna martie, seful statului a retrimis Parlamentului aceasta lege, insa majoritatea PSD-ALDE a respins cererea de 
reexaminare. 
Asa ca presedintele Klaus Iohannis a sesizat, pe 20 aprilie, CCR in legatura cu modificarile adoptate de Parlament 
la Legea ANI. 
Legea fusese contestata la CCR si de PNL, iar magistratii au respins sesizarea liberalilor. Administratia Prezidentiala 
preciza insa ca neregulile semnalate de presedinte se refera la alte articole din lege. 
"Distinct de criticile de neconstitutionalitate prezentate in obiectia la care Curtea Constitutionala a raspuns, 
invederam noi critici de neconstitutionalitate care, prin raportare la un subiect de o importanta semnificativa 
pentru asigurarea unui cadru de integritate adecvat, dar si pentru respectarea principiului legalitatii, precum si a 
principiului securitatii raporturilor juridice, necesita o analiza suplimentara din partea Curtii Constitutionale. (...) 
Consideram ca norma instituita prin legea dedusa controlului de constitutionalitate nu indeplineste cerintele de 
claritate, precizie si predictibilitate, ceea ce afecteaza atat principiul legalitatii, cat si pe cel al securitatii 
raporturilor juridice, aducand atingere si principiului separatiei puterilor in stat", se arata in sesizarea 
presedintelui. 
Iohannis arata ca nu este precizat clar cine va pune in aplicare incetarea de drept a interdictiilor. Totodata, spunea 
ca sunt formulari neclare ce pot genera impredictibilitate in aplicarea normei. 
Seful statului sublinia si ca statul de drept le asigura cetatenilor ca statul aplica standarde etice si profesionale in 
institutiile sale, iar o astfel de lege incalca acest principiu constitutional. 
 
Intr-un raspuns pentru Romania Curata, ANI avertiza la sfarsitul anului trecut ca toate cazurile sale - acolo unde 
nu s-a ajuns deja la sentinte definitive sau la aplicarea de sanctiuni - ar putea fi anulate. 
Mai exact, 675 de parlamentari, primari, presedinti de consilii judetene si consilieri scapa basma curata pe 
proiectul initiat de Florin Iordache si adoptat de majoritatea PSD-ALDE. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Cei doi candidaţi la postul de procuror-şef al DIICOT susţin astăzi interviul cu ministrul Justiţiei 
Cei doi candidaţi la postul de procuror-şef al DIICOT susţin vineri interviul cu ministrul Justiţiei, începând cu ora 
10.00, Toader precizând că se aştepta la mai mulţi candidaţi. Procurorii Daniel Horodniceanu şi Felix Bănilă s-au 
înscris în cursa pentru şefia DIICOT. 
"Aşteptam mai mulţi candidaţi pentru şefia DIICOT! La MJ, interviul se va desfăşura pe data de 11.05.2018, 
începând cu orele 10.00 !", a scris, pe pagina sa de Facebook, Tudorel Toader. 
Pentru şefia DIICOT şi-au depus candidatura procurorii Daniel Horodniceanu şi Felix Bănilă. 
Daniel Horodniceanu este actualul procuror şef al Direcţiei, iar Bănilă este procuror al Parchetului Tribunalului 
Bacău. Felix Bănilă a candidat şi pentru un post în CSM. 
”Ideea de a candida la acest post mi-a dat-o un coleg de-al dumneavoastră, din presă, dar oricum voiam să merg 
spre Bucureşti cu serviciul. Mâine (marţi - n.r.) se vor afişa candidaturile. Nu ştiu cine va mai candida pentru acest 
post. Aşa că, deocamdată, consider că e prematur să vorbesc despre ce voi face dacă voi ajunge pe funcţia 
aceasta. După cum vă spuneam, am un proiect, dar proiectul este teoretic. Trebuie să văd mai întâi ce este acolo 
şi după aceea te gândeşti la ce poţi schimba. Când te loveşti de o structură în care nu ai activat până acum, e dificil 
să spui dinainte ce vei face", a susţinut, luni, Felix Băcilă. 
Luni a fost ultima zi în care procurorii au putut depune cereri de înscriere la selecţia organizată de Ministerul 
Justiţiei pentru funcţia de procuror şef al DIICOT. 
Rezultatul va fi anunţat în 14 mai, în condiţiile în care mandatul lui Daniel Horodniceanu se încheie pe 19 mai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Iordache a schimbat din nou definitia erorii judiciare. Statutul magistratilor e modificat a treia oara 
Comisia speciala pentru Legile Justitiei a modificat, joi, definitia erorii judiciare, dupa ce Curtea Constitutionala a 
declarat neconstitutionale cateva articole din Legea 303/2004 privind statutul magistratilor. 
 
PNL si USR au anuntat ca iau in calcul sa atace din nou legea la CCR. 
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"Alineatul (3) al articolului 96 privind eroarea judiciara se modifica si va avea urmatorul cuprins: (3) Exista eroare 
judiciara atunci cand: 
 
a) S-a dispus in cadrul procesului efectuarea de acte procesuale cu incalcarea flagranta a dispozitiilor legale de 
drept material si procesual, prin care au fost incalcate grav drepturile, libertatile si interesele legitime ale 
persoanei, producandu-se o vatamare care nu a putut fi remediata printr-o cale de atac ordinara sau 
extraordinara; 
 
b) S-a pronuntat o hotarare judecatoreasca definitiva in mod vadit si indubitabil contrara legii sau situatiei de fapt 
care rezulta din probele administrate in cauza, precum si atunci cand, prin incalcarea clara si incontestabila a 
situatiei de fapt sau a normelor juridice aplicabile au fost afectate drepturile, libertatile si interesele legitime ale 
persoanei, vatamare care nu a putut fi remediata printr-o cale de atac ordinara sau extraordinara", se arata in 
amendamentul depus de PSD la Legea 303/2004. 
 
De asemenea, Comisia a decis si modificarea alineatului (4) din articolul 96, astfel: "Prin Codul de procedura civila 
si Codul de procedura penala, precum si prin alte legi speciale, pot fi reglementate ipoteze specifice in care exista 
eroare judiciara". 
 
Deputatul PSD Robert Cazanciuc a dictat in timpul sedintei un amendament privind redefinirea erorii judiciare, iar 
presedintele comisiei, Florin Iordache, a spus ca nu sustine propunerea, aceasta fiind respinsa prin vot. 
 
"Nu constituie eroare judiciara jurisprudenta neunitara, revirimentul jurisprudential, interpretarile judiciare 
susceptibile de a fi corectate prin intermediul cailor de atac ordinare sau etraordinare ori prin alte mecanisme ale 
ICCJ sau ale CCR", era amendamentul propus de Robert Cazanciuc. 
 
Totodata, PSD a mai propus si adoptat un amendament la Legea 303/2004 care spune ca "procurorii numiti de 
presedintele Romaniei se bucura de stabilitate". In forma actuala, "procurorii numiti de presedintele Romaniei se 
bucura de stabilitate si sunt independenti, in conditiile legii". 
 
Modificarile legii in ansamblul sau au fost fost adoptate cu 11 voturi "pentru" si patru "impotriva". Astfel, legea va 
ajunge pentru a treia oara la vot in cele doua Camere ale Parlamentului. 
 
Ce spun cei din Opozitie 
 
Deputatul PNL Ioan Cupsa, membru in comisia speciala, a spus ca banuieste ca sesizarea CCR cu privire la 
redefinirea erorii judiciare va fi admisa, din cauza lipsei de claritate si predictibilitate a textului. 
 
"Inchipuiti-va ca astazi, in mai putin de 50 de minute, fara a cunoaste dinainte textele care au fost supuse votului, 
am reusit, zic dansii, sa transpunem o decizie a CCR. Este fals. Daca una-doua dintre propunerile de transpunere 
sunt de acceptat, in acord cu deciziile Curtii, celelalte sunt absolut discutabile. 
 
In ceea ce priveste eroarea judiciara, banuiesc, sesizarea pe care o vom face din nou CCR ne va fi din nou admisa 
in considerarea lipsei de claritate, predictibilitate a textului. Ganditi-va ca CCR a atras atentia legiuitorului ca 
textele neclare si neconforme, necorelate cu alte texte normative, nu pot sa isi gaseasca locul in astfel de legi", a 
spus Ioan Cupsa. 
 
La randul sau, deputatul USR Stelian Ion a spus ca, daca PNL vrea, vor ataca impreuna la CCR modificarile legii, 
afirmand ca au fost facute "pe genunchi". 
 
"Am solicitat o amanare pentru a exista acest ragaz. PSD a legiferat aceste texte, seara, noaptea, ca PSD, cum deja 
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ne-a obisnuit. Este foarte grav ceea ce se intampla. (...) Si de data aceasta am convingerea, alaturi de colegii din 
PNL, daca vor dori sa semnam impreuna o astfel de contestatie, vom ataca din nou la CCR asa cum au iesit acum 
scrise pe genunchi, aseara, in graba. Sunt superficiale, nu respecta rigorile de predictibilitate si de claritate ale 
unei norme legale si vor fi declarate, speram noi, neconstitutionale", a sustinut Stelian Ion. 
 
Replica lui Iordache 
 
Presedintele comisiei, Florin Iordache, spune ca, spre deosebire de PNL si USR, puterea a venit cu amendamente - 
fie ele bune sau rele. 
 
"Am asteptat si noi decizia CCR pentru a avea o cat mai buna definitie a erorii judiciare, am propus o noua 
completare, tinand cont de cele doua decizii ale CCR si credem ca aceasta noua definitie a erorii judiciare satisface 
pe de o parte deciziile CCR si o mai buna raspundere a magistratilor. 
 
Noi am spus de la inceput, ne dorim ca magistratii sa raspunda atunci cand exista rea-credinta si grava neglijenta, 
dar in acelasi timp ne dorim si o definitie foarte buna a erorii, astfel incat sa nu poti sa te indrepti impotriva unui 
magistrat oricand, numai atunci cand exista o eroare judiciara. 
 
Comparativ cu colegii nostri din Opozitie, am propus niste texte - ca mai bune, ca mai rele, noi am venit 
constructiv si am propus ceva in dezbatere. Intre a propune ceva si a nu propune, a nega tot timpul si a spune ca 
puterea e rea si legifereaza intr-un anumit fel, e o alta abordare", a afirmat Florin Iordache. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Revocarea lui Kovesi la CCR: Argumentele lui Toader si cum le-a desfiintat trimisul lui Iohannis. Decizia se 
amana pentru 30 mai 
Curtea Constitutionala a inceput, joi, dezbaterile privind sesizarea depusa de Guvern dupa ce presedintele Klaus 
Iohannis a refuzat sa o revoce pe Laura Codruta Kovesi din functia de procuror sef al DNA. 
 
Pozitia Guvernului Romaniei a fost sustinuta de ministrul Justitiei, Tudorel Toader, care a spus la CCR ca 
presedintele Iohannis nu are "drept de veto" in privinta revocarii sefei DNA si l-a acuzat pe seful statului ca a 
blocat procedura de revocare. 
 
In replica, Simina Tanasescu, consilier prezidential, a prezentat argumentele presedintelui Iohannis, sustinand ca 
nu exista un conflict constitutional si nu e vorba despre o procedura blocata, ci doar despre un raport juridic 
finalizat printr-un act administrativ, care poate fi atacat doar in instantele de contencios. 
 
Ministrul Justitiei a cerut Curtii sa stabileasca si "calea de urmat" pe viitor, in timp ce consilierul prezidential a 
cerut respingerea sesizarii ca inadmisibila. 
 
Cei doi profesori de drept constitutional au prezentat mai multe argumente, citand inclusiv din decizii anterioare 
ale CCR. 
 
Dupa prezentarea celor doua pozitii adverse, presedintele Valer Dorneanu a anuntat incheierea sedintei, CCR 
ramanand in pronuntare. Ulterior, surse din CCR au declarat pentru Ziare.com ca decizia s-a amanat pana pe 30 
mai. 
 
Conform relatarilor din presa, in cazul acestei sesizari referent (autor) este chiar Valer Dorneanu, iar magistrat 
asistent este Karoly Benke, care l-a avut conducator de doctorat pe Tudorel Toader. 
 
Ziare.com a transmis principalele momente si declaratii in format LIVE text: 
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13:14 - Presedintele CCR, Valer Dorneanu, anunta: "Declaram inchisa sedinta de astazi, ramanem in pronuntare". 
 
13:13 - Simina Tanasescu spune ca sesizarea se refera la competentele institutiilor. "Curtea e chemata sa 'pipaie' 
continutul, dar sa nu se pronunte pe fond. Sunteti chemati sa decideti daca s-au incalcat atributii. Constitutia nu 
are atributii exprese privind revocarea. Analiza facuta pe fond poate fi realizata, dar in cadrul procesual adecvat, 
iar acela ar fi cel al contestarii legalitatii actului administrativ admis, procedura care e de competenta instantelor 
de contencios administrativ", subliniaza aceasta. 
 
Consilierul prezidential mai spune, printre altele, ca nu exista termenul de "propunere conforma", ci doar 
initiative si propuneri, decizia fiind in alta parte. 
 
13:05 - Tudorel Toader revine la microfon pentru a da replica. "Doamna Tanasescu sa ne spuna de unde rezulta 
competenta presedintelui Romaniei de a spune 'Asa vreau eu, decid sa nu dau curs procedurii', daca ii este permis 
presedintelui sa tolereze faptele din raportul prezentat si sa nu dea un raspuns pe motive de oportunitate". 
 
"Nu putem sa ii spunem unui roman, curg achitarile, abuzurile, dar asta e", adauga Tudorel Toader. 
13:04 - "Avizul CSM e adresat si presedintelui, si ministrului. Pe baza avizului, ministrul ar putea reveni si sa faca o 
altfel de propunere. Nu exista nici macar o situatie conflictuala, ci un raport juridic realizat. Va rog sa respingeti 
cererea ca inadmisibila si pe fond", conchide Simina Tanasescu. 
 
13:00 - "Presedintele nu a realizat actiuni care sa nu-i fi revenit. Presedintele nu are obligatia de a prelua o 
propunere ca atare, ci are obligatia sa evalueze la sesizare, in baza avizului, pe baza criteriilor din lege. E exact ce a 
facut presedintele", subliniaza consilierul prezidential. 
 
"Nu exista notiunea de veto intr-o astfel de procedura", mai afirma inca o data Simina Tanasescu. 
 
12:58 - Consilierul prezidential citeaza intr-o decizie din 2005 a Curtii. "Cu mult curaj, CCR a aratat ca implicarea 
excesiva a deciziei ministrului in ceea ce priveste procurorii e un factor de politizare", reaminteste Simina 
Tanasescu. 
 
12:55 - Consilierul prezidential: "Atributiile celor trei autoritati au fost exercitate potrivit legii: a existat o 
propunere din partea ministrului, un aviz din partea CSM si o decizie din partea presedintelui". 
 
"Nu este aplicabila asemanarea fortata cu revocarea ministrilor", subliniaza Simina Tanasescu, care mai spune ca 
"nu e vorba despre niciun drept de veto, ci de luarea unei decizii". 
 
12:52 - Consilierul prezidential cere respingerea sesizarii ca inadmisibila si intra in argumentarea pe fond, citand 
din mai multe decizii ale Curtii care reglementeaza exact atributiile celor trei autoritati implicate in procedura: 
Ministerul Justitiei, CSM si presedintele Romaniei. 
 
12:50 - Simina Tanasescu spune ca solicitarea ministrului nu poate fi solutionata decat in contencios administrativ 
si nu intra in atributiile CCR. 
 
"Nu e niciun blocaj. Finalizarea unei proceduri legale printr-un act administrativ de catre presedinte a incheiat o 
situatie. Nu e un blocaj, nu se blocheaza nimic. Este exercitarea unei atributii legale pe care presedintele o are. 
Nici nu se precizeaza in ce consta blocajul, care nu exista, repet", a mai spus Simina Tanasescu. 
 
12:45 - "Ministrul a facut o propunere, nu a dat o decizie. CSM a avizat. Fiecare dintre cele trei autoritati s-a 
manifestat potrivit competentelor constitutionale. Presedintele a raspuns printr-un act administrativ, care este 
cenzurabil in contencios administrativ", subliniaza Simina Tanasescu, adaugand ca actul emis de presedinte nu 
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poate fi atacat decat in contencios, competenta apartinand deci altei autoritati, nu CCR. 
 
"Nu e vorba de un conflict, niciuna dintre autoritati nu si-a depasit compententele si nu s-a abtinut de la ceea ce 
trebuia sa faca", mai spune consilierul prezidential. 
 
Simina Tanasescu prezinta o opinie separata semnata chiar de Tudorel Toader cand era membru al CCR, care 
contrazice ce sustine ministrul astazi. 
 
12:40 - Constitutia a stabilit atributiile puterii executive, avem un executiv bicefal, dar legea fundamentala nu 
merge pana la nivel de detaliu, de ministru, mai spune Tanasescu, negand ca exista un conflict real de natura 
constitutionala. 
 
"Ministrul e parte componenta a Guvernului, dar autoritatea de rang constitutional ramane Guvernul, nu 
Ministerul Justitiei si nu ministrul. Ministrul e o autoritate de rang inalt, dar nu e o autoritate publica de rang 
constitutional", subliniaza Simina Tanasescu. 
 
12:37 - Simina Tanasescu prezinta pozitia presedintelui Romaniei, enumerand cateva decizii anterioare ale CCR, 
printre care 108/2014, care arata ca neindeplinirea unei obligatii legale nu genereaza neaparat un aspect de 
natura constitutionala, ci una de legalitate. 
 
"In prezenta speta, ministrul Justitiei nu poate fi subiect al unui conflict de natura constitutionala, cererea se 
refera la un raport care nu exista, intre presedinte si ministru. Sesizarea nu vizeaza un conflict, ci exercitarea 
unor competente legale, pe care autoritatile si le-au exercitat", mai spune consilierul prezidential. 
 
12:36 - Tudorel Toader cere Curtii "sa solutioneze in sensul obligarii presedintelui de a da curs cererii de revocare 
din functie a procurorului sef DNA". 
 
"Cum refuzul presedintelui exprimat deja este unul exclusiv politic, iar nu de legalitate, a da curs inseamna 
emiterea decretului de revocare. Consideram ca acceptarea posibilitatii ca presedintele sa refuze ar avea 
semnificatia recunoasterii unei subordonari politice a conducerii de cel mai inalt rang la nivelul parchetelor. 
 
Va solicitam sa constatati existenta unui conflict juridic de natura constitutionala, sa constatati ca a fost 
generat de refuzul presedintelui si sa solutionati conflictul juridic de natura constitutionala, statuand ca 
presedintele are obligatia sa emita decretul de revocare", conchide Tudorel Toader. 
 
12:30 - "Presedintele si-a asumat rolul de decident politic. Refuzul incalca rolul constitutional al MJ si principiul 
independentei procurorilor. Refuzul este contrar principiului cooperarii loiale intre autoritatile publice, care tine 
de esenta statului de drept. Prin conduita sa, presedintele a inteles sa inlature orice cooperare loiala, sa 
blocheze procedura de revocare", mai spune Tudorel Toader. 
 
12:28 - "Daca s-ar recunoaste in aceasta procedura competentele presedintelui de a bloca initiativa, ar lasa fara 
continut compententele celorlalte autoritati si ar avea semnificatia substituirii de catre presedinte in 
competentele celorlalti, ar deschide calea abuzului de putere. 
 
Rolul decizional revine Ministerului Justitiei, presedintele nu poate avea decat rolul vizand regularitatea 
procedurii", sustine Tudorel Toader. 
 
"In cazul de fata nu se pune problema nelegalitatii procedurii", mai remarca ministrul, criticandu-l pe presedinte 
ca a ales "sa blocheze procedura de revocare", desi legea nu i-ar permite. 
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12:21 - Tudorel Toader enumera o serie de prevederi constitutionale si din Legile Justitiei pe care Guvernul si-a 
fundamentat sesizarea, argumentand ca "presedintele nu are drept de veto". 
 
12:20 - Ministrul intra pe fondul cauzei, subliniind ca presedintele are obligatii de "cooperare loiala" in partajarea 
de competente privind pocurorii. 
 
12:18 - Ministrul Justitiei are "un rol major" constitutional in privinta procurorilor, mai spune Tudorel Toader, 
mentionand decizii anterioare ale CCR pe acest subiect. 
 
12:16 - Tudorel Toader cere CCR sa traseze "conduita de urmat pe viitor", pentru evitarea unor alte blocaje pe 
viitor, existand riscul ca "din motive politice, discretionare" presedintele ar putea sa blocheze procedura de 
revocare la jumatatea parcursului. 
 
12:13 - "Am adus argumente de natura juridica si manageriala, presedintele a adus argumente privind lipsa 
de oportunitate", a spus ministrul Justitiei. 
 
Tudorel Toader citeste articole din Constitutie si legea 303, care i-ar permite sa ia decizii precum revocarea 
procurorului sef. "Presedintele Romaniei nu are nicio autoritate asupra procurorilor conferita de Constitutie, nu 
are instrumente de evaluare", a mai spus Toader. 
 
12:00 - La aceasta ora este programata sedinta. Ministrul Justitiei, Tudorel Toader, va sustine punctul de vedere al 
Guvernului, iar presedintele Iohannis va fi reprezentat de consilierul prezidential Simina Tanasescu. 
 
O decizie asteptata 
 
CCR a primit sesizarea din partea Executivului pe acest subiect pe 23 aprilie, dupa ce seful statului a refuzat sa dea 
curs cererii de revocare a Laurei Codruta Kovesi, anuntand ca motivele invocate de ministrul Justitiei, Tudorel 
Toader, nu au fost de natura sa il convinga. 
 
Imediat, ministrul Justitiei a anuntat ca va fi sesizata Curtea Constitutionala, iar sesizarea a fost depusa la nivel de 
Executiv. 
 
Citeste mai multe despre Sesizarea depusa la CCR de Guvernul Romaniei dupa ce presedintele Iohannis a refuzat 
sa o revoce pe Laura Codruta Kovesi din functia de procuror sef al DNA. 
(Sursa: ziare.com) 

 

 BNR: Proiectul ordonanţei de urgenţă privind serviciile de plată a fost lansat în dezbatere publică 
Banca Naţională a României a anunţat, joi, lansarea de către Autoritatea Naţională pentru Protecţia 
Consumatorilor a consultării publice referitoare la proiectul ordonanţei de urgenţă privind serviciile de plată. 
Proiectul de act normativ, termenul până la care sunt primite propuneri şi observaţii şi datele de contact pentru 
transmiterea propunerilor şi observaţiilor sunt disponibile la adresa www.anpc.gov.ro, secţiunea „Legislaţie”, 
subsecţiunea „Transparenţă decizională”. 
Potrivit BNR, principalele elemente de noutate ale proiectului ordonanţei de urgenţă privind serviciile de plată 
sunt: 
- intrarea sub incidenţa ordonanţei de urgenţă a două noi categorii de servicii de plată, respectiv serviciile de 
iniţiere a plăţii (servicii de iniţiere a unui ordin de plată la cererea utilizatorului serviciilor de plată cu privire la un 
cont de plăţi deţinut la un alt prestator de servicii de plată) şi serviciile de informare cu privire la conturi (servicii 
online prin care se furnizează utilizatorului de servicii de plată informaţii consolidate în legătură cu conturile de 
plăţi pe care acesta le deţine la alt prestator de servicii de plată sau la mai mulţi prestatori de servicii de plată); 
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- standardizarea modalităţii de calcul şi de raportare a fondurilor proprii aferente activităţii de prestare de servicii 
de plată, prin trimitere la Regulamentul (UE) nr. 575/2013 privind cerinţele prudenţiale pentru instituţiile de 
credit şi societăţile de investiţii şi de modificare a Regulamentului (UE) nr. 648/2012 şi Regulamentul de punere în 
aplicare (UE) nr. 680/2014 de stabilire a unor standarde tehnice de punere în aplicare cu privire la raportarea în 
scopuri de supraveghere a instituţiilor în ceea ce priveşte instrucţiunile, formularele şi definiţiile, cu modificările şi 
completările ulterioare. 
- întărirea elementelor de siguranţă pentru prestarea serviciilor de plată prin suplimentarea cerinţelor 
operaţionale şi de securitate aplicabile prestatorilor de servicii de plată. 
Cerinţele operaţionale şi de securitate se referă la: evaluarea adecvării persoanelor responsabile pentru 
conducerea şi administrarea activităţii de prestare de servicii de plată şi a persoanelor care deţin participaţii 
calificate la instituţia de plată, identificarea şi gestionarea riscurilor operaţionale şi de securitate specifice 
serviciilor de plată, autentificarea şi comunicarea sigură, accesul la date sensibile privind plăţile, planuri de 
asigurare a continuităţii activităţii, cerinţe de clasificare şi raportare a incidentelor majore operaţionale şi de 
securitate apărute la prestatorii de servicii de plată şi a datelor statistice privind fraudele, asigurarea protejării 
securităţii imediate a sistemului financiar în cazul primirii unei notificări cu privire la un incident major relevant la 
nivel european. 
Potrivit proiectului de act normativ, Banca Naţională a României, în calitate de supraveghetor prudenţial, va 
deţine competenţe pe linia: 
- reglementării, autorizării şi supravegherii prudenţiale a instituţiilor de plată; 
- reglementării, înregistrării şi supravegherii prudenţiale a prestatorilor de servicii de informare cu privire la 
conturi. 
Din perspectiva competenţelor specifice reglementării, monitorizării sistemelor de plăţi şi sistemelor de 
decontare şi supravegherii în domeniul plăţilor, banca centrală va deţine atribuţii cu privire la: 
- accesul prestatorilor de servicii de plată la sistemele de plăţi; 
- posibilitatea de a deschide conturi la instituţiile de credit; 
- confirmarea disponibilităţii fondurilor; 
- accesul la contul de plăţi al plătitorului în cazul serviciilor de iniţiere a plăţii; 
- accesul şi utilizarea informaţiilor privind contul de plăţi al utilizatorului în cazul serviciilor de informare cu privire 
la conturi; 
- limitele utilizării instrumentului de plată şi ale accesului prestatorilor de servicii de plată la conturile de plăţi; 
- administrarea riscurilor operaţionale şi de securitate; 
- incidentele operaţionale sau de securitate şi fraudele apărute la prestatorii de servicii de plată. 
Pentru aplicarea noilor cerinţe de către instituţiile de plată autorizate în baza Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 
nr. 113/2009 este prevăzut un termen de 6 luni de la intrarea în vigoare a ordonanţei de urgenţă supuse 
consultării. Pentru a-şi putea desfăşura în continuare activitatea şi după acest termen, instituţiile de plată trebuie 
să dovedească conformarea la noile cerinţe incidente. 
Persoanele care desfăşurau, anterior datei de 12 ianuarie 2016, cele două categorii de servicii de plată nou 
reglementate (servicii de iniţiere a plăţii şi servicii de informare cu privire la conturi), au permisiunea de a 
continua desfăşurarea acestor activităţi fără autorizare/înregistrare cel mai târziu până la 18 luni de la intrarea în 
vigoare a standardelor tehnice de reglementare privind autentificarea şi comunicarea, adoptate de Comisia 
Europeană. 
Persoanele, altele decât prestatorii de servicii de plată, care prestează servicii de plată iniţiate prin instrumente de 
plată specifice care pot fi folosite limitat sau furnizorii de reţele sau servicii de comunicaţii electronice care 
desfăşoară operaţiuni de plată pentru abonaţii proprii, nu intră sunt incidenţa ordonanţei de urgenţă dacă 
activităţile desfăşurate respectă anumite condiţii prevăzute de ordonanţa de urgenţă. Prestarea acestor servicii 
de plată exceptate este, totuşi, supusă notificării Băncii Naţionale a României, în condiţiile stabilite la art.105 - 
art.110 din proiectul de act normativ, pentru scopuri de informare a părţilor interesate. 
Banca Naţională a României nu reglementează şi nu supraveghează persoanele care prestează servicii de plată 
exceptate. 
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Autoritatea Bancară Europeană intenţionează să lanseze în anul 2018 un mecanism „Q&A” (întrebări&răspunsuri) 
privind clarificarea unor aspecte specifice: 
(a) Directivei (UE) 2015/2366 privind serviciile de plată în cadrul pieţei interne, de modificare a Directivelor 
2002/65/CE, 2009/110/CE şi 2013/36/UE şi a Regulamentului (UE) nr. 1093/2010, şi de abrogare a Directivei 
2007/64/CE 
(b) standardelor tehnice de reglementare 
(c) ghidurilor emise în aplicarea directivei. 
Articolul 4 alin. (1) din proiectul ordonanţei de urgenţă prevede că nu intră în domeniul de aplicare al acesteia: „k) 
serviciile iniţiate prin instrumente de plată specifice care pot fi folosite pentru a achiziţiona o gamă foarte limitată 
de bunuri sau servicii ori pentru a achiziţiona bunuri sau servicii doar în locaţiile folosite de emitent sau în cadrul 
unei reţele limitate de furnizori de bunuri sau servicii care au încheiat un acord comercial direct cu emitentul; m) - 
operaţiunile de plată care îndeplinesc cumulativ condiţiile prevăzute la alin. (3), realizate pentru abonaţii proprii 
de un furnizor de reţele sau servicii de comunicaţii electronice suplimentar serviciilor de comunicaţii electronice şi 
facturate pe factura aferentă serviciilor de comunicaţii electronice, în scopul achiziţionării de conţinut digital şi de 
servicii de voce, indiferent de dispozitivul utilizat pentru achiziţionarea sau consumarea acestora, sau în scopul 
achiziţionării de bilete de călătorie/permise de acces ori în cadrul unor activităţi de caritate, dacă a fost utilizat un 
dispozitiv electronic pentru efectuarea operaţiunilor de plată”. 
Proiectul ordonanţei de urgenţă privind serviciile de plată propune înlocuirea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 
nr. 113/2009 privind serviciile de plată, cu modificările şi completările ulterioare, în scopul transpunerii în 
legislaţia naţională a Directivei (UE) 2015/2366 privind serviciile de plată în cadrul pieţei interne, de modificare a 
Directivelor 2002/65/CE, 2009/110/CE şi 2013/36/UE şi a Regulamentului (UE) nr. 1093/2010, şi de abrogare a 
Directivei 2007/64/CE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Producţia industrială din martie a crescut cu 10,3% pe serie brută; în primele 3 luni avansul a fost de 4,9% 
Producţia industrială a crescut în martie faţă de luna precedentă cu 10,3% pe serie brută, susţinută de avansul 
înregistrat în cele trei sectoare industriale, industria prelucrătoare (+11,5%), industria extractivă (+9,4%) şi 
producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat (+4,6%), potrivit datelor 
Institutului Naţional de Statistică publicate vineri. 
 
Pe serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, producţia industrială a fost mai mare 
cu 0,5% în martie faţă de februarie, datorită creşterilor înregistrate de producţia şi furnizarea de energie electrică 
şi termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat (+4,5%) şi de industria prelucrătoare (+0,1%). Industria extractivă a 
scăzut cu 1%. 
Faţă de luna corespunzătoare din anul precedent, producţia industrială a urcat cu 1,2% ca serie brută, ca urmare a 
creşterilor înregistrate în industria extractivă (+7,6%) şi producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, 
gaze, apă caldă şi aer condiţionat (+6,5%). Industria prelucrătoare a rămas la acelaşi nivel. 
 
Pe serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, avansul producţiei industriale a fost de 
4,1%, ca efect al creşterilor tuturor sectoarelor industriale: industria extractivă (+7,9%), producţia şi furnizarea de 
energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat (+5,6%) şi industria prelucrătoare (+3,4%). 
 
În primele trei luni ale acestui an, producţia industrială a fost mai mare cu 4,9% pe serie brută, datorită creşterii 
industriei extractive (+6,1%) şi industriei prelucrătoare (+5,9%). Producţia şi furnizarea de energie electrică şi 
termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat a scăzut cu 0,8%. 
Pe serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, avansul a fost de 6,2% comparativ cu 
perioada similară a anului trecut, susţinut de creşterile industriei prelucrătoare (+7,6%) si industriei extractive 
(+6,2%). Producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat a scăzut cu 0,6%.  
(Sursa: Agerpres) 
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 România este a 16-a economie din UE 
Produsul Intern Brut al Uniunii Europene s-a ridicat, în anul 2017, la 15.300 miliarde euro la preţuri curente, iar 
PIB-ul României a fost de 187,8 miliarde euro, echivalentul a 1,2% din PIB-ul UE, ţara fiind a 16-a economie din 
UE, arată datele comunicate vineri de Eurostat. 
 
Conform acestor date, PIB-ul României este puţin mai mare decât cel al Greciei, 177,7 miliarde euro, dar mai mic 
decât cel al Cehiei, 192 miliarde euro. 
 
Peste jumătate din PIB-ul UE a fost generat în 2017 de trei state membre: Germania, Marea Britanie şi Franţa. Cu 
un PIB de aproape 3.300 miliarde euro anul trecut, Germania şi-a consolidat poziţia de principală economie a UE, 
fiind responsabilă pentru 21,3% din PIB-ul UE. Pe poziţia secundă se situează Marea Britanie care este 
responsabilă pentru 15,2% din PIB-ul UE, urmată de Franţa (14,9%), Italia (11,2%), Spania (7,6%) şi Olanda (4,8%). 
 
La polul opus, 11 state membre UE au avut anul trecut un PIB mai mic decât 1% din PIB-ul UE: Malta, Cipru, 
Estonia, Letonia, Lituania, Slovenia, Croaţia, Bulgaria, Luxemburg, Slovacia şi Ungaria. 
 
În ceea ce priveşte zona euro, cele 19 state membre au avut, anul trecut, un PIB total de aproape 11.200 miliarde 
euro. Zona euro a fost responsabilă pentru 72,9% din PIB-ul UE. Germania (29,2%) şi Franţa (20,5%) au fost 
responsabile împreună pentru jumătate din PIB-ul zonei euro iar Italia (15,4%) şi Spania au fost responsabile 
pentru un sfert din PIB-ul zonei euro.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Transelectrica: Proiectul de 83 milioane lei pentru linia electrică aerienă Oradea-Bekescsaba a fost deblocat 
după 10 ani 
Proiectul Liniei Electrice Aeriene 400 kV Oradea - Bekescsaba, o investiţie de peste 83 de milioane de lei, a fost 
deblocat după 10 ani, iar Guvernul României a adoptat o Hotărâre care permite finalizarea procedurilor de 
expropriere, a anunţat, vineri, într-un comunicat de presă, Compania Naţională de Transport al Energiei Electrice - 
Transelectrica, dezvoltatorul proiectului. 
 
"Această Hotărâre de Guvern permite finalizarea Liniei Electrice Aeriene 400 kV Oradea - Bekescsaba, proiect aflat 
în conservare de 10 ani. Este vorba despre o investiţie de mare anvergură, cu o valoare actualizată, în 2014, de 
peste 83 de milioane de lei. Finalizarea acestei investiţii are o importanţă capitală pentru siguranţa în funcţionare 
a Sistemului Electroenergetic Naţional, iar Guvernul a înţeles acest lucru", precizează Directoratul Transelectrica, 
în comunicatul citat. 
 
Potrivit companiei, investiţia fusese blocată din anul 2008 din cauza exproprierilor, dar odată cu adoptarea de 
către Guvern a Hotărârii, din şedinţa săptămânală de pe 10 mai, se va permite finalizarea acestor proceduri, aflate 
în curs de desfăşurare pentru imobilele proprietate privată aflate în coridorul de expropriere al lucrării de utilitate 
publică de interes naţional LEA 400 kV Oradea - Bekescsaba. 
 
Prin aceeaşi Hotărâre s-au aprobat fonduri pentru montarea unei bobine de compensare 100 MVAr în staţia 400 
kV Oradea Sud şi pentru achiziţionarea de echipamente de telecomunicaţii şi tele-transmisii pentru LEA 400 kV 
Oradea-Bekescsaba. 
 
Transelectrica menţionează faptul că LEA 400 kV Oradea-Bekescsaba a fost dată în folosinţă doar parţial, respectiv 
tronsonul de dublu circuit, LEA 400 kV Nădab (RO) - Bekescsaba (HU), în lungime de 60 km, din care 22 de km pe 
teritoriul României, simultan cu LEA 400 kV Arad-Nădab. Tronsonul LEA 400 kV Oradea Sud - Nădab are o lungime 
de 72 km, simplu circuit A şi este finalizat parţial. 
 
"Punerea în funcţiune a tronsonului Oradea - Nădab şi, astfel, finalizarea LEA 400 kV Oradea - Bekescsaba, 
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contribuie la închiderea inelului de 400 kV al reţelei electrice de transport a ţării, obiectiv prioritar al României. De 
asemenea, existenţa acestei linii duce la evitarea unor costuri privind congestiile în zona de nord-vest, costuri care 
anul trecut s-au ridicat la circa 39.000 de lei - în luna martie, şi la circa 160.000 de lei - în luna noiembrie. 
Totodată, prin finalizarea în regim de urgenţă a lucrărilor la LEA 400 kV Oradea - Bekescsaba va fi eliminat riscul 
de afectare a siguranţei în operare a Sistemului Electroenergetic Naţional, risc tot mai ridicat generat de 
potenţiala indisponibilizare a liniei de interconexiune dintre România şi Ucraina (LEA 400 kV Roşiori - Mukacevo), 
situaţie în care menţinerea siguranţei în funcţionare a zonei de nord - vest a ţării ar deveni extrem de dificilă şi 
costisitoare", se arată în comunicatul Transelectrica. 
 
În acelaşi timp, prin punerea în funcţiune a LEA 400 kV Oradea Sud - Nădab, capacitatea de transfer în 
interconexiune va creşte pe direcţia export cu 100 MW, iar pe direcţia import cu 300 MW, în funcţie de factori 
sezonieri şi specifici, interni şi externi. 
 
În prezent, România are o capacitate de interconexiune de numai 7% din puterea instalată în Sistemul 
Electroenergetic Naţional (SEN), faţă de ţinta de 10% cât este prevăzută în reglementările europene pentru anul 
2020, acest aspect fiind notificat la Comisia Europeană. Punerea în funcţiune a LEA 400 kV Oradea Sud - Nădab va 
contribui la apropierea de ţinta europeană, notează Compania Naţională de Transport al Energiei Electrice.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dăncilă, anunţ important despre plata pensiilor: Nu mai acceptăm întârzieri/ Luna din care acestea se vor 
plăti până pe data de 15 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că Executivul decide ca plata pensiilor să se facă până pe 15 ale lunii 
începând cu iulie, ea afirmând că guvernul nu mai acceptă întârzieri în ceea ce priveşte plata pensiilor, în condiţiile 
în care pensionarii îşi planifică pensia de la o lună la alta. 
”O altă problemă în discuţia din săptămâna aceasta a fost cea referitoare la plata pensiilor. Am avut judeţe în care 
s-au înregistrat întârzieri la plata pensiilor. Noi ştim că pensionarii îşi planifică pensia de la o lună la alta şi nu 
putem accepta să avem întârzieri în ceea ce priveşte plata pensiilor. Ştim că plata pensiilor se făcea în perioada 9-
28 ale lunii, 28-30,31 după caz, plata pensiei se făcea la ghişeu. Noi vrem să înlăturăm aceste întârzieri şi am 
hotărât ca plata pensiei până la 15 ale lunii în curs, în fiecare lună începând din luna iulie”, a anunţat la începutul 
şedinţei Executivului premierul Viorica Dăncilă. 
Măsura a fost anunţată încă de luni de preşedintele PSD, Liviu Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a adoptat proiectul de lege care ii permite lui Dragnea sa faca strategia Romaniei pana in 2040 
Guvernul a adoptat, in sedinta de joi, un proiect de lege privind Strategia de dezvoltare a Romaniei pe termen 
lung, pana in 2040, a anuntat purtatorul de cuvant al Executivului, Nelu Barbu. 
 
"O actualizare a Strategiei 2020 (...) pentru urmatorii 20 de ani, deci pana in 2040. Acest proiect de lege (...) 
urmeaza sa fie transmis Parlamentului pentru a fi imbunatatit, daca este cazul, si ulterior adoptat", a declarat 
Nelu Barbu la Palatul Victoria. 
 
El a precizat ca acest proiect cuprinde obiectivele propuse a fi realizate pe termen lung, linii directoare cu privire 
la dezvoltarea economica/sociala si setul de politici publice/strategice ce ar trebui implementate. 
 
"Strategia se va elabora prin consens national, va cuprinde scenarii si politici publice alternative pentru atingerea 
obiectivelor asumate si, evident, in concordanta cu toate strategiile si directiile de dezvoltare pe termen mediu si 
lung asumate la nivelul Uniunii Europene", a spus Nelu Barbu. 
 
El a mai aratat ca proiectul de lege prevede infiintarea Comisiei Romania 2040, un organism consultativ fara 
personalitate juridica si care are drept scop "pregatirea proiectului de strategie, fundamentarea acesteia, 
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realizarea de scenarii de dezvoltare si armonizare, integrarea contributiilor institutiilor publice, a partidelor 
politice si organizatiilor neguvernamentale". 
 
"Din Comisie, care va fi condusa de presedintele Camerei Deputatilor, vor face parte reprezentanti ai Guvernului, 
ai Presedintiei, ai partidelor parlamentare, reprezentanti ai Comisiilor de specialitate din cele doua Camere ale 
Parlamentului, reprezentanti ai Academiei Romane, ai Consiliului de Programare Economica si ai Comisiei 
Nationale de Strategie si Prognoza. De asemenea, in componenta Comisiei vor fi incluse si personalitati ale 
stiintei, din mediul academic si universitar, desemnate la propunerea Consiliului de Programare Economica", a 
mai spus Nelu Barbu. 
ADVERTISING 
 
Potrivit acestuia, comisia isi va desfasura activitatea in perioada 1 iunie 2018 - 1 iunie 2019. 
 
"Elaborarea Strategiei de dezvoltare se va realiza prin fundamentarea a trei scenarii - optimist, moderat si 
pesimist -, diferentiate in raport cu premisele, obiectivele si liniile directoare stabilite de aceasta Comisie", a 
aratat Nelu Barbu. 
 
Actul normativ mai prevede organizarea, de catre comisie, de dezbateri publice sub forma unor forumuri 
nationale, cu participare deschisa, in care vor fi prezentate rezultate de etapa. 
 
"Tot in proiectul de lege se precizeaza clar ca Strategia pe termen lung se va corela cu Planul national de adoptare 
a monedei euro, precum si cu strategiile sectoriale aprobate de Guvern si, in functie de schimbarile din contextul 
international si de evolutiile economico-sociale interne, Strategia va fi actualizata la un interval de trei ani de 
catre Comisia Nationala de Strategie si Prognoza, va fi prezentata Guvenului si Parlamentului dupa avizarea de 
catre Consiliul de Programare Economica", a mai afirmat Nelu Barbu. 
 
PNL a criticat dur acest proiect si a somat Guvernul sa renunte la strategia prin care Dragnea va decide viitorul 
Romaniei pentru inca 20 de ani. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dăncilă îi răspunde lui Iohannis, după ce preşedintele a criticat rezultatele economice din prima parte a 
anului: Am avut cea mai mare creştere a puterii de cumpărare 
Premierul Viorica Dăncilă i-a răspuns, joi, preşedintelui Klaus Iohannis, după ce şeful statului a criticat rezultatele 
economice din prima parte a anului, prim-ministrul afirmând că a fost cea mai mare creştere a puterii de 
cumpărare a salariilor în luna martie. 
"Deşi în această săptămână, domnul preşedinte Iohannis a anunţat că avem o situaţie apocaliptică în ceea ce 
priveşte rezultatele economice din primul trimestru, iată că ieri, Institutul Naţional de Statistică ne-a anunţat că 
am avut cea mai mare creştere a puterii de cumpărare a salariilor din România, atât faţă de luna februarie, luna 
precedente, cât după anul 1990. Astfel, Institutul Naţional de Statistică a anunţat oficial că venitul mediul din 
România a crescut cu 8,7% în martie 2018 faţă de februarie 2018. În aceaaşi perioadă, inflaţia a fost de 0,3% 
rezultând o creştere a puterii de cumpărare de 8,4%. Datele oficiale ne-au confirmat faptul că februarie 2018 a 
fost luna cu cel mai redus şomaj din România şi anume, 3,94%", a spus Viorica Dăncilă la începutul şedinţei de 
Guvern. 
Preşedintele Klaus Iohannis a atacat luni programul PSD, spunând că acesta este pe contrasensul logicii 
economice, iar PSD nu reuşeşte să urmeze nici măcar propriul program, ajungând să amaneteze viitorul ţării. Şeful 
statului a cerut din nou demisia premierului Viorica Dăncilă, acuzând Executivul că nu atrage fonduri şi nu se 
ocupă de investiţii. 
"S-au publicat astăzi datele care arată execuţia bugetară din primul trimestru al 2018, date publicate cu întârziere. 
Mă voi referi la aceste date care arată execuţia finanţelor publice. (...) Progrmaul de guvernare PSD s-a aflat de la 
bun început pe contrasensul unei logici economice elementare. PSD a propus românilor scăderea taxelor şi 
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impozitelor, pe de altă parte au propus o creştere puternică a cheltuielilor bugetare pentru salarii, pensii, 
drumuri, au spus ei, pentru şcoli, au spus ei. Pentru economişti, dar şi pentru cei interesaţi această abordare a 
produs surprindere. Este vorba de un fel de magie economică propusă de PSD. Scăderea impozitelor, creşterea 
salariilor şi realizarea tuturor celorlalte lucruri este o ecuaţie care va fi dusă cu greu la bun sfârşit. Tebuie să 
vedem cât va mai ţine această iluzie creată de PSD", a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
De asemenea, preşedintele a acuzat guvernarea că ignoră investiţiile importante. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă: Guvernul ia măsuri să restituim donaţiile pentru "Cuminţenia pământului"/ Donatorii îşi vor primi 
banii înapoi până la sfârşitul anului 
Guvernul va adopta o Hotărâre prin care sunt stabilite măsurile necesare pentru restituirea banilor donaţi pentru 
achiziţionarea sculpturii , premierul Viorica Dăncilă afirmând că, în acest fel, sunt corectate neajunsurile din anul 
2016. 
”În şedinţa de guvern vom adopta Hotărârea de Guvern prin care sunt stabilite măsurile necesare pentru 
restituirea sumelor de bani încasate în cadrul subscripţiei publice pentru achiziţionarea sculpturii <Cuminţenia 
Pământului>. Astfel, sunt corectate neajunsurile din anul 2016, care au făcut ca donaţiile făcute de populaţie să nu 
poată să fie restituite până la acest moment”, a anunţat premierul Viorica Dăncilă. 
În 2016, s-au strâns peste un milion de euro de la peste 100.000 de donatori pentru achiziţia operei lui Constantin 
Brâncuşi. 
În cadrul campaniei de susţinere a subscripţiei naţionale, lansată oficial în luna mai 2016 de către Guvenul Cioloş 
şi Ministerul Culturii, ar fi urmat să fie strânsă suma de şase milioane de euro. 
Preţul pentru achiziţia operei "Cuminţenia Pământului", negociat de către Ministerul Culturii şi actualii proprietari 
ai statuii, moştenitorii inginerului Gheorghe Romaşcu, era de 11 milioane de euro. Suma de cinci milioane de euro 
ar fi trebuit să fie alocată de Guvern, iar restul de şase milioane de euro din colectă publică. În cele din urmă 
tranzacţia nu a mai avut loc, iar banii trebuie returnaţi anul acesta celor care au donat pentru opera de artă. 
Donatorii pentru ”Cuminţenia Pământului” îşi vor primi banii înapoi până la sfârşitul anului 
Guvernul a aprobat, miercuri, o hotărâre care reglementează modul în care vor fi restituite sumele de bani donate 
pentru ”Cuminţenia pământului”, care prevede că aceşti bani vor fi înapoiaţi până la sfârşitul acestui an. 
”În acest moment, într-o proporţie mare, donatorii sunt identificaţi, dar sunt şi cazuri de donatori care nu sunt 
identificaţi. Proiectul aprobat în guvern vine cu clarificări pentru aceştia. Aşadar, donatorii neidentificaţi vor 
depune la Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale o cerere de restituire a sumelor până la data de 30 
septembrie 2018. Adresele de depunere a cererii, care poate fi depusă şi electonic, vor fi făcute publice pe site-ul 
MCIN - www.cultura.ro. Tot pe site-ul ministerului va fi şi modelul cererii şi un ghid privind modul în care se 
completează şi modul în care se restituie banii în această subscripţie publică”, a declarat purtătorul de cuvânt al 
Guvernului, Nelu Barbu. 
El a precizat că nu intră în categoria donatorilor neidentificaţi, prin urmare nu trenuie să intreprindă niciun fel de 
demers, cei care au donat folosind următoarele mijloace: prin virament, ordine de plată în lei sau dispoziţie de 
transfer valutar, intrabancar şi interbancar, donaţii prin intermediul siteului campaniei www.brancusiealmeu.ro 
cu plată prin card bancar, transfer bancar electronic sau prin SMS pentru numerele de telefon active. 
”Pentru donaţiile provenite prin SMS returnarea se va face fie prin rectificarea facturii sau prin bonusarea 
numărului de telefon în cazul cartelelor pre-pay. (...) Persoanele fizice sau juridice care au donat sume de bani şi 
care nu doresc returnarea acestora trebuie să-şi exprime această opţiune în mod expres în scris până pe 30 iunie 
2018”, a mai spus Barbu. 
Ulterior conferinţei de presă, Nelu Barbu a afirmat că banii vor fi restituiţi până la sfârşitul anului 2018. 
În 2016, s-au strâns peste un milion de euro de la peste 100.000 de donatori pentru achiziţia operei lui Constantin 
Brâncuşi. 
În cadrul campaniei de susţinere a subscripţiei naţionale, lansată oficial în luna mai 2016 de către Guvernul Cioloş 
şi Ministerul Culturii, ar fi urmat să fie strânsă suma de şase milioane de euro. 
Preţul pentru achiziţia operei "Cuminţenia Pământului", negociat de către Ministerul Culturii şi actualii proprietari 
ai statuii, moştenitorii inginerului Gheorghe Romaşcu, era de 11 milioane de euro. Suma de cinci milioane de euro 
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ar fi trebuit să fie alocată de Guvern, iar restul de şase milioane de euro din colectă publică. În cele din urmă 
tranzacţia nu a mai avut loc, iar banii trebuie returnaţi anul acesta celor care au donat pentru opera de artă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă se întâlneşte cu Papa Francisc 
Premierul Viorica Dăncilă se întâlneşte cu Papa Francisc, şeful Executivului urmând să plece joi la Vatican. 
"În această după/amiază voi pleca într-o vizită la Vatican, unde voi fi primită în audienţă de Sanctitatea Sa Papa 
Francisc. Vizita este în baza bunelor relaţii bilaterale din România şi Vatican", a declarat premierul Viorica Dăncilă, 
la începutul şedinţei de Guvern de joi. 
Întâlnirea va avea loc vineri, potrivit unui comunicat oficial. Premierul va avea, totodată, întrevederi cu cardinalul 
Pietro Parolin, Secretar de stat al Sanctităţii Sale, cu Marele Maestru al Ordinului Suveran de Malta, Giacomo 
Dalla Torre del Tempio di Sanguinetto, precum şi cu preşedintele Comunităţii Sant’Egidio, Marco Impagliazzo. 
Vizita prim-ministrului la Vatican are loc pe fondul unor relaţii bilaterale foarte bune, în anul sărbătoririi 
Centenarului Marii Uniri a României, care va fi marcat la Sf. Scaun printr-o serie de manifestări culturale şi 
academice de ţinută, arată sursa citată. 
Programul vizitei include, de asemenea, o întâlnire cu studenţii români care studiază în universităţile pontificale, 
care va avea loc la sediul Colegiului Pontifical ”Pio Romeno”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANCOM intenţionează să organizeze, în 2018, licitaţie pentru acordarea multiplexurilor de radiodifuziune 
digitală terestră 
Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) va propune unele modificări 
legislative care să permită organizarea unei licitaţii în cursul anului 2018 pentru acordarea multiplexurilor de 
radiodifuziune digitală terestră, potrivit unui comunicat de presă al arbitrului telecom, transmis AGERPRES. 
 
Autoritatea precizează, totodată, că, ulterior licitaţiei, se vor face propuneri pentru modificarea strategiei privind 
tranziţia de la televiziunea analogică terestră la cea digitală terestră şi implementarea serviciilor multimedia la 
nivel naţional, în sensul încurajării dezvoltării sistemelor digitale de radiodifuziune terestră T-DAB+. 
 
Propunerile privind modificările legislative vor fi făcute în urma consultării pieţei de comunicaţii electronice cu 
privire la alocarea spectrului disponibil din banda VHF şi UHF pentru servicii digitale terestre de radiodifuziune. 
 
Conform consultării publice, pentru resursele de spectru disponibile în banda VHF (174-230MHz), propunerile 
primite de către Autoritate au vizat transformarea multiplexului de televiziune digitală din VHF în patru 
multiplexuri naţionale de T-DAB+. "Această modificare ar permite existenţa mai multor resurse spectrale pentru 
radiodifuziune digitală terestră audio, creându-se astfel premisa difuzării unui mai mare număr de programe, atât 
naţionale, cât şi regionale şi locale, precum şi a unui multiplex dedicat pentru difuzarea programelor publice. O 
altă opţiune care va fi luată în calcul în organizarea licitaţiei este cea a împărţirii în 4 multiplexuri naţionale de T-
DAB+ în banda 174-216 MHz, 47 de multiplexuri regionale din banda 216-230 MHz, variantă ce va crea mediul 
propice pentru difuzarea unui număr mare de programe de diferite genuri, la calitate maximă", se menţionează în 
comunicatul ANCOM. 
 
În ceea ce priveşte banda UHF (470-694MHz), reprezentanţii pieţei de comunicaţii electronice au apreciat faptul 
că împărţirea resurselor de spectru într-un multiplex naţional şi 36 regionale (MUX 3) ar fi o soluţie echilibrată, 
considerând totodată că varianta alocării a două multiplexuri naţionale (MUX 3 şi MUX 6) ar fi de preferat din 
punct de vedere al profitului care ar putea fi obţinut de către câştigătorul licenţelor de utilizare a frecvenţelor 
pentru cele două multiplexuri naţionale. 
 
La capitolul legat de obligaţiile de acoperire cu servicii pentru T-DAB+ şi DVB-T2, cei chestionaţi au considerat de 
preferat impunerea atât a unor obligaţii de acoperire geografică, cât şi a unora de acoperire demografică pentru 
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multiplexul naţional dedicat difuzării programelor publice de radiodifuziune şi instalarea unui număr de 
emiţătoare, în cazul celorlalte multiplexuri de T-DAB+ şi a multiplexurilor de DVB-T2. În acelaşi timp, s-a 
considerat necesară o etapizare a obligaţiilor de acoperire pentru multiplexul dedicat difuzării programelor 
publice de radiodifuziune, care să prevadă într-o primă etapă acoperirea zonelor urbane dens populate (acoperire 
demografică) şi a principalelor căi de legătură rutiere şi feroviare, urmată de o extindere a acoperirii la nivel 
naţional. 
 
Cât priveşte conţinutul multiplexurilor de T-DAB+, respondenţii au precizat că acesta ar trebui să fie alcătuit din 
programe audio cu conţinut divers, atât naţionale şi regionale, publice şi private, precum şi programe de nişă, cu 
conţinut specializat sau/şi generate pe perioade de timp asociate desfăşurării unor evenimente de interes general 
şi date (atât date asociate, cât şi date independente). În plus, pentru multiplexurile de DVB-T2, conţinutul ar 
trebui să fie acelaşi cu cel al multiplexurilor acordate, considerându-se necesară modificarea legislaţiei actuale, 
astfel încât operatorii acestor multiplexuri să aibă aceleaşi drepturi de alcătuire a grilei de programe cu ale 
deţinătorilor de alte platforme (CATV, DTH, etc). 
 
ANCOM a organizat, în luna martie a acestui an, o consultare publică pentru a sonda interesul pieţei cu privire la 
alocarea spectrului disponibil din banda VHF şi UHF pentru servicii digitale terestre de radiodifuziune. 
Chestionarul a fost adresat tuturor furnizorilor interesaţi de aceste multiplexuri, cu scopul de a afla opinia 
acestora despre modul şi condiţiile de acordare a acestor frecvenţe, precum şi intenţiile operatorilor existenţi pe 
piaţă sau a unor potenţiali operatori nou intraţi în ceea ce priveşte participarea la o eventuală procedură de 
selecţie competitivă pentru alocarea spectrului disponibil. 
 
Transmisia posturilor de radio şi televiziune prin standardul Digital Audio Broadcasting - DAB, respectiv Digital 
Video Broadcasting - DVB, oferă o calitate superioară a sunetului şi a imaginii, şi permite o utilizare mai eficientă a 
spectrului radio prin transmisia mai multor programe într-un spectru mai îngust. La nivel european, benzile de 
frecvenţe VHF (174-230 MHz) şi UHF (470-694 MHz) au fost alocate pentru a furniza servicii de televiziune şi radio 
digitale terestre. 
 
În banda VHF (174-230MHz), România deţine două multiplexuri naţionale de T-DAB şi un multiplex naţional de 
televiziune digitală terestră DVB-T. Începând cu anul 2014, multiplexul de televiziune digitală terestră din banda 
VHF, alături de multiplexurile naţionale şi regionale din banda UHF, au constituit obiectul celor patru licitaţii 
succesive organizate de autoritate, iar până în prezent niciun operator nu şi-a manifestat interesul pentru 
achiziţionarea drepturilor de utilizare pentru acesta. 
 
Arbitrul pieţei naţionale telecom subliniază faptul că, în banda UHF (470-694MHz), au mai rămas nealocate un 
multiplex naţional şi mai multe multiplexuri regionale. 
România a început, la data de 17 iunie 2015, tranziţia la sistemul de emisie digitală terestră a programelor de 
televiziune, Societatea Naţională de Radiocomunicaţii - Radiocom anunţând că demarează etapa de testare a 
implementării televiziunii digitale în Bucureşti, Cluj-Napoca, Iaşi şi Timişoara. 
 
În acest moment, în România, banda VHF este utilizată pentru transmisia de programe în sistem analogic terestru 
de către operatorul public de televiziune, prin intermediul a 339 de staţii de emisie, şi de către 5 operatori privaţi 
de televiziune, prin intermediul a 7 staţii de emisie. De asemenea, drepturile de utilizare a frecvenţelor radio 
acordate conform Legii nr. 504/2002 a audiovizualului, cu modificările şi completările ulterioare, pentru 
furnizarea pe cale radio terestră a serviciilor publice de radiodifuziune, pot fi extinse, cu caracter temporar, până 
la data de 31 decembrie 2016. 
 
Odată cu participarea la Conferinţa Regională pentru Radiocomunicaţii (RRC) de la Geneva în 2006, România a 
semnat, alături de aproximativ 100 de alte state, un Acord care prevede că nicio emisie de televiziune analogică 
terestră nu va mai fi protejată după data de 17 iunie 2015, locul acestora urmând să fie luat de transmisiile 
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digitale de televiziune. 
 
Guvernul a aprobat, pe 10 iunie 2015, o Ordonanţă de Urgenţă care conţine măsuri necesare pentru asigurarea 
tranziţiei de la televiziunea analogică terestră la cea digitală terestră şi implementarea serviciilor multimedia la 
nivel naţional. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Legea prin care copiii din 50 de grădinițe și școli primesc o masă caldă, promulgată 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, joi, decretul de promulgare a Legii pentru aprobarea OUG nr. 92/2017 
privind aprobarea Programului-pilot de acordare a unui suport alimentar pentru preşcolarii şi elevii din 50 de 
unităţi de învăţământ preuniversitar de stat. 
Legea stipulează că până la sfârşitul anului şcolar 2017-2018, în perioada desfăşurării activităţii didactice, 
preşcolarilor şi elevilor înmatriculaţi în cele 50 de unităţi de învăţământ preuniversitar de stat, denumite în 
continuare unităţi-pilot, li se acordă, cu titlu gratuit, un suport alimentar, constând într-un pachet alimentar sau 
într-o masă caldă pe zi, în limita unei valori zilnice de 7 lei/beneficiar, inclusiv taxa pe valoare adăugată. 
Potrivit expunerii de motive care a însoțit ordonanța de urgență, pentru etapa pilot a proiectului sunt alese unități 
de învățământ situate în medii geografice izolate sau greu accesibile - deltă, munte, câmpie (zonă depopulată sau 
zonă greu accesibilă din cauza condițiilor naturale), în medii sociale defavorizate (comunități cu grad mare de 
vulnerabilitate - populație romă, copii cu părinți plecați la muncă în străinătate și supuși unor forme disimulate de 
abandon parental, copii supuși unor forme de abuz parental prin muncă, abandonul școlii, cutume și mentalități 
culturale restrictive, în defavoarea minorului, etc.), în medii economice cu grad ridicat de paupertate. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Petre Daea: Tragi de ceapa de la Bruxelles de zici că-i cureaua de la pantaloni 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a spus joi, la o întâlnire cu producătorii din zona Titu, judeţul Dâmboviţa, că 
produsele româneşti agricole sunt mai bune decât cele din alte state europene, dând ca exemplu ceapa de la 
Bruxelles, de care ''tragi de zici că-i cureaua de la pantaloni, nu poţi să o mesteci''. 
''În tot ce am fost afară, m-am dus în pieţe - am fost în Franţa, m-am dus să văd piaţa din Paris, am fost în Polonia, 
am fost să văd piaţa, am fost la Bruxelles, am văzut piaţa din Bruxelles, am fost la Luxemburg, m-am dus la bulgari 
în piaţă. Nimeni nu are produsele noastre. Niciunul, reţineţi ce vă spun, nu ne ia niciunul. A, ne ia la preţuri, la 
două: lapte şi produsele din lapte şi la fructe. Încolo, şi cu preţurile sunt deasupra, dar cu calitatea toată-i jos'', a 
afirmat ministrul Daea. 
 
Acesta a exemplificat cu ceapa de la Bruxelles, care, în opina sa, nu se compară cu cea din România. Ministrul le-a 
recomandat producătorilor să se asocieze pentru a deveni mai puternici în piaţă. 
 
''Păi, tată, tragi de ceapa de la Bruxelles de zici că-i cureaua de la pantaloni! Nu poţi să o mesteci. Păi, aici, când oi 
lua-o, ce bună e! Şi ştiu toţi, de ceea este şi o anumită rezistenţă în condiţiile în care - şi nu vreau să merg pe 
latura aceasta a naţionalismului productiv - dar încă o dată cu mine sau fără mine, cu ministru sau fără ministru, 
nu mergem înainte dacă nu ne organizăm'', a precizat ministrul Agriculturii, Petre Daea. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Vouchere de vacanță, vândute pe internet. Ministerul Turismului anunță amenzi 
Internetul a devenit o piață numai bună pentru vânzarea tichetelor de vacanță. Oamenii care primesc vouchere le 
vând la preț redus, fără să se teamă de amenzile pe care riscă să le plătească dacă sunt prinși. Ministrul Turismului 
atrage atenția că sancțiunile ajung chiar și la 27 de mii de lei. 
Un bugetar și-a scos zilele acestea la vânzare pe internet voucherele de vacanță de anul anul trecut, pentru că 
acum va primi altele noi. Cu toate că cei de la ministerul Turismului au anunțat controale și interzic astfel de 
afaceri, bărbatul nu-și face griji și e gata să livreze voucherele, dacă primește prețul cerut. Mai mult, oferă și 
ponturi prin care pot fi păcăliți recepționerii de la hoteluri. 
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Anul acesta, peste un milion de bugetari primesc vouchere pentru vacanță, pe care le pot folosi în trei mii de 
pensiuni, hoteluri și agenții de turism din toată țara. 
Autoritățile au anunțat încă de zilele trecute ce sancțiuni riscă cei care le vand. 
Proprietarii pensiunilor recunosc că, de multe ori, clienții veneau cu tichete de vacanță de la stat. 
Voucherele de vacanță pot fi folosite în hotelurile de la munte, pe litoral, în stațiunile balneare și în Delta Dunării. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Prețurile mărfurilor transportate în România sunt mai mari cu 20 la sută din cauza drumurilor proaste 
Cumpărăm produse mai scumpe cu până la 20% din cauza drumurilor proaste. O spun transportatorii, care 
reclamă că fac livrări cu întârziere pentru că sunt puține autostrazi, iar marile orase nu au centuri ocolitoare. 
Viteza medie comercială este de doar 48 de kilometri la oră, una dintre cele mai mici din Europa. Așa că, deseori, 
marfa se strică pe drum. 
Galațiul este unul dintre cele mai importante centre industriale ale țării.  Dar sute de tiruri și camioane pierd, 
zilnic, timp pretios când vor să ajungă la cel mai mare port de la Dunăre sau la  vama cu Republica Moldova. 
Orașul nu are o variantă ocolitoare funcțională. 
Traficul de mărfuri se blochează și în Piatra Neamț. Nici aici nu există o șosea ocolitoare. 
Din cauza lipsei șoselelor ocolitoare și a numărului prea mic de kilometri de autostradă, tirurile circulă cu doar 48 
de kilometri la oră. Mărfurile sunt livrate cu întârziere față de vestul Europei, unde viteza medie de transport este 
de 70 de kilometri la oră. Pierderea o suportăm cu toții, în prețul final al produselor. 
Compania de drumuri dă asigurări că situația se va schimba.  60 de kilometri de autostradă vor fi dați în folosință 
anul acesta, promit autoritățile. Sunt în plan și șoselele ocolitoare ale orașelor Bușteni și Comarnic, pentru a 
decongestiona traficul pe Valea Prahovei. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 "Un ultim omagiu celui care a fost CNCD". In fata sediului, au fost depuse garoafe si o coroana de flori (Video) 
Mai multe persoane alaturi de reprezentanti ai ActiveWatch au mers, joi, si au depus o coroana de flori si mai 
multe garoafe in fata sediului Consiliului National pentru Combaterea Discriminarii (CNCD). 
 
Actiunea a avut loc in semn de protest dupa ce CNCD l-a amendat cu 2.000 de lei pe presedintele Klaus Iohannis 
pentru ca s-a referit cu termenul "penali" la politicienii care incearca sa discrediteze DNA. 
Cei care au participat la actiune au mers cateva minute pe jos inspre sediul CNCD avand in mana garoafe si fiind 
insotiti de doi barbati care cantau la un saxofon si o chitara. In fata grupului doua persoane carau in mana o 
coroana pe care scria "Eterne regrete". 
 
Ajunsi in fata sediului CNCD, acestia au depus coroana, au asezat garoafele si au aprins cateva lumanari. 
 
"Cu durere in suflet trebuie sa anuntam despartirea de CNCD, o institutie care a functionat rezonabil, o institutie 
foarte necesara pentru Romania, dar care in ultimele luni de zile printr-o suita de decizii si-a compromis misiunea. 
 
Ultima decizie a fost una care a fost administrata presedintelui Iohannis pentru ca a folosit cuvantul 'penali'. Nu 
cunosc etnia penalilor, nu cunosc sexul penalilor, nu cunosc penali ca fiind persoane cu dezabilitati. Cele trei 
categorii pe care le-am mentionat fac parte din lista pe care legea o defineste ca fiind subiectul de activitate al 
CNCD. 
 
CNCD a luat o serie de decizii care au fost fie foarte blande pentru acte de discriminare comise de persoane aflate 
acum la conducerea partidului, Guvernului si i-au iertat si, respectiv, au luat decizii foarte aspre pentru niste actori 
care erau daca vreti in opozitie fata de cei de la Putere. 
 
Noi consideram ca este foarte important sa tragem un semnal important de alarma privind misiunea acestei 
institutii care este in deriva si speram sa isi revina", a declarat Mircea Toma, presedintele ActiveWatch, in fata 
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sediului CNCD 
 
Jurnalistii l-au intrebat pe Mircea Toma daca faptul ca presedintele CNCD, Asztalos Csaba, a votat impotriva 
sanctionarii presedintelui arata ca se duce o lupta interna in interiorul institutiei. 
 
"Este o lupta dezechilibrata. O serie de alte decizii au fost luate cu o majoritate ferma si acelea au fost din punctul 
nostru de vedere abuzive", a comentat Toma. 
 
Amintim ca CNCD a decis ca presedintele Klaus Iohannis a discriminat atunci cand s-a referit cu termenul "penali" 
la politicienii care incearca sa discrediteze DNA. Votul in acest caz a fost de 5 la 4, impotriva votand chiar 
presedintele CNCD, Asztalos Csaba. Amenda aplicata sefului statului a fost de 2.000 de lei. 
 
Asztalos Csaba a votat impotriva sanctionarii presedintelui, sustinand pentru Ziare.com, ca declaratiile lui Iohannis 
se situeaza in cadrul larg al libertatii de exprimare. 
Iohannis a transmis ca decizia este una politica si o va contesta la instanta compententa. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Victor Ponta şi Dan Şova, ACHITAŢI în prima instanţă, în dosarul Turceni-Rovinari/ Prima reacţie a fostului 
premier 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a decis, joi, în primă instanţă, achitarea lui Victor Ponta şi a lui Dan Şova în 
dosarul Turceni-Rovinari. Decizia nu este definitivă şi poate fi atacată de DNA. 
Fostul premierul Victor Ponta a declarat, joi, după ce a fost achitat în primă instanţă în dosarul Turceni Rovinari, 
că nu are niciun sentiment negativ faţă de toţi cei care timp de trei ani s-au bucurat de răul său, deşi ştiau ce este 
nevinovat. 
”Mă bucur că în Romania se poate face dreptate. Îmi pare rău de faptul că asemenea abuzuri şi înscenări s-au 
petrecut şi se petrec încă în ţara noastră şi mă bucur că există judecători care rezistă la toate presiunile şi îşi fac 
datoria de a aplica legea! Îi mulţumesc avocatului meu Florin Surghie şi tuturor celor care au crezut tot timpul în 
nevinovăţia mea şi nu am niciun sentiment negativ faţă de toţi cei care timp de 3 ani s-au bucurat de răul meu 
deşi ştiau că sunt nevinovat”, a scris Victor Ponta pe pagina sa de Facebook. 
El şi-acerut scuze mamei sale, soţiei, Daciana, precum şi celorlalţi din familia sa, care ”au avut cel mai mult de 
suferit din cauza activităţii sale politice”. 
”Dincolo de cei trei ani de ”umilinţe”, de pierderea funcţiei de preşedinte al PSD şi cea de Prim Ministru, aş vrea 
să se gândească toată lumea dacă este normal să trăim într-o ţară în care Kovesi, uncheşelii şi portocalii săi comit 
abuzuri, falsifică probe şi încalcă legea şi te fac “penal” pentru interesele lor meschine şi dacă este normal să nu 
răspundă niciodată pentru aceste infracţiuni. Am învăţat foarte mult din această perioadă dureroasă - o să ţin 
minte această lecţie în toată activitatea mea viitoare”, a adăugat Ponta. 
În acelaşi dosar au fost achitaţi şi Laurenţiu Ciurel, director general al SC Complexul Energetic Rovinari SA (CER) la 
data faptelor, şi Laurenţiu Graure, la data faptelor director economic al CET, aceştia fiind acuzaţi de abuz în 
serviciu. 
Un alt inculpat, Dumitru Cristea, la data faptelor director general al Complexului Energetic Turceni (CET), a fost 
condamnat la 4 ani de închisoare. 
În cazul fostului premier Victor Ponta, judecătorii au decis achitarea pentru fals în înscrisuri, complicitate la 
evaziune fiscală şi spălare de bani. Fostul ministru Dan Şova a fost achitat pentru complicitate la abuz în serviciu, 
fals în înscrisuri sub semnătură privată, evaziune fiscală şi spălare de bani. 
Decizia judecătorilor nu este definitivă. 
La ultimul termen din proces procurorul DNA a cerut pedeapsă cu executare pentru fostul premier Victor Ponta şi 
fostul senator Dan Şova, ambii fiind acuzaţi de fapte de corupţie. 
Potrivit procurorilor DNA, în perioada octombrie 2007 - decembrie 2008, prin cabinet individual de avocat, Victor 
Ponta a obţinut de la SCA ”Şova şi Asociaţii” suma 181.439,98 de lei, pentru activităţi, care însă în realitate nu s-au 
efectuat. 
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Procurorii DNA spun că în 30 august 2007 între SCA ”Şova şi Asociaţii”, reprezentată de Dan-Coman Şova şi 
Cabinetul Individual de Avocat ”Ponta Victor-Viorel”, reprezentat de Victor Ponta, s-a încheiat o ”convenţie de 
conlucrare profesională”, având ca obiect ”conlucrarea celor două părţi în dosarele de natură penală, de drept 
penal al afacerilor, precum şi în alte cauze în care se va ivi necesitatea”. Convenţia a fost încheiată pe o perioadă 
nedeterminată, în aceasta fiind ca pentru lucrările profesionale efectuate în conlucrare onorariile să fie încasate 
de societatea de avocaţi, iar Victor Ponta să primească o sumă fixă de 2.000 de euro, pentru care va emite o 
factură lunară. 
”Prin procesul-verbal din 29 octombrie 2007, inculpaţii au hotărât suplimentarea cu 1.000 euro a onorariului 
cuvenit inculpatului Ponta Victor-Viorel pentru luna octombrie 2007 (lună în care Şova Dan-Coman s-a înţeles cu 
inculpatul Cristea Dumitru să încheie un contract de asistenţă juridică prevăzut cu comision de succes). În data de 
27 martie 2008, inculpaţii au încheiat un act adiţional la convenţia de conlucrare profesională, în sensul că s-a 
modificat onorariul cuvenit inculpatului Ponta Victor-Viorel la suma de 3.000 euro (cu o lună înainte, cele două 
complexe energetice încheiaseră cu SCA Şova şi Asociaţii alte contracte de asistenţă juridică prevăzute cu 
comision de succes)”, arată procurorii DNA în comunicatul de presă transmis în 2015. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Victor Negrescu: Preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene va pune cetăţeanul în prim plan 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a spus, joi, la Alba Iulia, că preşedinţia României la 
Consiliul Uniunii Europene va pune în prim plan cetăţeanul şi nevoia ca Europa să răspundă aşteptărilor din viaţa 
de zi cu zi, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
”Viitoarea noastră preşedinţie la Consiliul Uniunii Europene va pune cetăţeanul în prim plan, cetăţeanul şi nevoia 
ca Europa să răspundă aşteptărilor vieţii de zi cu zi. De fapt, să gândească politici care pot fi resimţite de către 
cetăţeni în viaţa lor de zi cu zi. Proiectele care au fost desfăşurate aici în Alba Iulia dovedesc faptul că se pot face 
lucruri utile cu fondurile europene, că într-adevăr politica de coeziune ajută dezvoltarea locală şi aduce 
bunăstare”, a spus Victor Negrescu, la recepţia organizată la Alba Iulia de Reprezentanţa Comisiei Europene în 
România, cu ocazia Zilei Europei. 
De asemenea, Victor Negrescu a transmis celor prezenţi şi un mesaj din partea premierului Viorica Dăncilă, 
afirmând că Guvernul îşi va respecta toate angajamentele pe care ţara le-a luat la nivel european. 
”Astăzi am venit şi cu un mesaj, din partea doamnei prim-ministru, care m-a rugat (…) să vă asigur că Guvernul 
României îşi asumă toate angajamentele pe care ţara noastră le-a luat la nivel european şi mai ales angajamentele 
care presupun sprijinirea atât a preşedinţiei viitoare la Consiliul Uniunii Europene, cât şi ceea ce înseamnă 
acţiunile noastre, ale tuturor, pentru celebrarea anului Centenar”, a mai spus Negrescu. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene a adăugat că anul acesta şi în 2019 avem ocazia să marcăm ceea ce 
înseamnă rolul nostru în plan european. 
”Avem ocazia mai ales anul acesta, dar şi anul viitor să marcăm ceea ce înseamnă rolul nostru în plan european. 
Ieri (miercuri – n.r.) am celebrat Ziua Europei. Tot în această perioadă sărbătorim 141 de ani de la Declaraţia de 
Independenţă şi tot anul acesta avem Centenarul Marii Uniri, momente importante care ne permit nouă să 
conştientizăm trecutul pentru a vorbi de viitor. Este important să găsim resursele noastre interne pentru a găsi 
mijloacele pentru a conta şi a ne proiecta într-un viitor bun atât pentru noi, cei de aici, pe plan local, pe plan 
naţional, cât mai ales într-un context european”, a afirmat Victor Negrescu. 
La un hotel de cinci stele din Alba Iulia s-a organizat, joi, o recepţie cu ocazia Zilei Europei, celebrată în 9 mai, la 
care au participat reprezentanţi ai guvernului, ambasadelor şi ai reprezentanţei Comisiei Europene în România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 NYT: Cinci dintre cei mai căutaţi lideri ai reţelei teroriste Stat Islamic au fost capturaţi/ Donald Trump 
confirmă 
Cinci lideri ai reţelei teroriste Stat Islamic, inclusiv un apropiat al lui Abu Bakr al-Baghdadi, au fost capturaţi în Irak, 
într-o operaţiune a serviciilor americane şi irakiene, afirmă surse citate de cotidianul The New York Times, 
informaţia fiind confirmată de preşedintele SUA, Donald Trump. 
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Arestările au fost efectuate în cursul unei operaţiuni pentru localizarea unor lideri ai reţelei teroriste Stat Islamic 
care se ascundeau în Siria şi Turcia. 
"Este vorba de o victorie semnificativă a coaliţiei conduse de Statele Unite care luptă împotriva reţelei extremiste, 
evidenţiind consolidarea relaţiei între Washington şi Bagdad", comentează cotidianul The New York Times. 
Doi oficiali din cadrul serviciilor secrete irakiene au declarat că au fost capturaţi patru irakieni şi un sirian 
responsabili de administrarea teritoriilor aflate sub controlul reţelei Stat Islamic în Deir al-Zour (Siria), de 
securitatea internă a organizaţiei teroriste şi de conducerea structurilor islamiste care emit decrete religioase. 
Serviciul irakian de Informaţii Externe a confirmat arestarea liderilor terorişti, fără însă a oferi detalii despre 
operaţiune. 
Informaţiile au fost confirmate de preşedintele Statelor Unite, Donald Trump. "Cinci dintre cei mai căutaţi lideri ai 
reţelei teroriste Stat Islamic au fost capturaţi!", a transmis Donald Trump joi prin Twitter. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DATA exactă la care are loc întâlnirea dintre Donald Trump şi Kim Jong-un. Momentul istoric va avea loc în 
Singapore 
Întâlnirea dintre preşedintele SUA, Donald Trump, şi liderul regimului de la Phenian, Kim Jong-un, va avea loc în 
Singapore, la data de 12 iunie, a anunţat preşedintele american pe Twitter. 
”Înâlnirea dintre mine şi Kim Jong-un va avea loc în Singapore pe 12 iunie. Amândoi vom încerca să facem din asta 
un moment foarte special pentru pacea mondială”, a scris Trump pe Twitter. 
(Sursa: Mediafax) 
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